FDRC is a non-profit making company limited by guarantee

Curriculum Vitae *

Name (Dr/Mr/Ms/Mrs)	Mr. Yip Tik Bun Micky						
Present Position	Barrister-at-Law						
Occupation	Barrister-at-Law, Arbitrator and Mediator						
	Written Level (superior, advanced, intermediate, or novice)						
Language Ability (including dialects)	English Superior		Chinese Superior		Others (Please specify)		
(Please state your level)	Spoken Level (native, fluent, proficient, or fair)						
	English	Canto	nese	Mandarin	Others (Please specify)		
	Proficient	Nat	ive	Proficient			
Accreditation Body and Year of Accreditation	Please see attached						
Mediation and Arbitration Training	Please see attached						
Mediation / Arbitration Experience (including the number of cases conducted)	Please see attached						
Other Relevant Working Experience (Dispute Resolution or otherwise) and the time period during which such experience is acquired	Please see attached						
	Banking Operation				acts & Commercial		

st Note: If there is insufficient space in this Form, please provide information on separate sheets.



FDRC is a non-profit making company limited by guarantee

個人簡歷*

姓名 (博士/先生/女士)	葉迪斌先	生						
現任職位	大律師	大律師						
職業	大律師、仲裁員及調解員							
	書寫程度(極佳、流暢、中間或一般)							
語言能力 (包括方言)	^{英文} 極佳	中文	È	其他 (請註明)				
	口語程度(母語、流利、精通或一般)							
(講註明程度)	英語	廣東話	普通話	其他 (請註明)				
	流利	母語	精通					
調解/仲裁資格認可機構及認可年份	請見下表							
曾參與之調解/仲裁課程	請見下表							
調解/仲裁經驗 (請註明個案數字及性質)	請見下表							
其他相關工作經驗 (處理糾紛或其他性質)及 獲得相關工作經驗的日期 /時間	請見下表							
請以✔顯示您擁有的專業 或相關經驗/知識	✓ 銀行業務			★/合規 □人力資源 的及商務糾紛				

^{*}注意:如表格中的空位不夠應用,可另外加紙填寫詳細資料。

Accreditation and Year of Accreditation

- Barrister-at-law (HK): Call 2011
- Member of Chartered Institute of Arbitrators: MCIArb (2013)
- HKMAAL Accredited General Mediator (2013)
- List of Mediators in HKBA (2013)
- Singapore International Commercial Court: Registered Foreign Lawyer (since 2018)
- Panel of Arbitrators in Shanghai Arbitration Commission (2022)

Mediation and Arbitration Training

- Mediation Hong Kong Academy of Law
- Arbitration Chartered Institute of Arbitrators

Arbitration Experience (including the number of cases conducted)

- Handled arbitration cases as parties' representative / advocate: 20+ cases
- Appointment as arbitrator:
 - (1) Appointed as sole arbitrator in 2020 involving a renovation dispute between the contractor and the owner.
 - (2) Appointed as sole arbitrator in 2021 involving a renovation dispute between the owner and the contractor.
 - (3) Appointed as sole arbitrator in 2021 involving a renovation dispute between the contractor and the owner.
 - (4) Appointed as sole arbitrator in 2022 involving a renovation dispute between the owner and the contractor.
 - (5) Appointed as sole arbitrator in 2022 involving a renovation dispute between the owners and the contractor.
 - (6) Appointed as sole arbitrator in 2023 involving a money lending dispute between the money lender and the borrowers and guarantor.

Other Relevant Working Experience (Dispute Resolution or otherwise) and the time period during which such experience is acquired

- Adjudicator of the HKSAR Registration of Persons Tribunal 2016-2022
- Member (Board Chairperson) of the Housing Appeal Board 2017-2023
- Member of Bedspace Apartments Appeal Board 2018-present
- Member of Hotel and Guesthouse Accommodation Appeal Board 2018-present
- Member of Clubs (Safety of Premises) Appeal Board 2018-present
- Member of Administrative Appeals Board 2018-present
- Elected committee member of CIArb East Asia Branch 2019-present
- Approved faculty member of Ciarb 2017-present

認可及認可年份

- 大律師(香港): 2011年
- 特許仲裁師學會會員: MCIArb(2013年)
- HKMAAL 認可普通調解員(2013年)
- 香港大律師公會調解員名單(2013年)
- 新加坡國際商事法院: 註冊外國律師(自 2018 年起)
- 上海仲裁委員會仲裁員名冊(2022年)

調解及仲裁培訓

- 調解-香港法律專業進修學院
- 仲裁 特許仲裁師學會

仲裁經驗(包括處理的案件數目)

- 擔任當事人代表/辯護人處理仲裁案件: 20 多宗
- 獲委任為仲裁員:
 - (1) 於 2020 年曾獲委任為獨任仲裁員,處理承建商與業主之間的裝修 糾紛。
 - (2) 於 2021 年曾獲委任為獨任仲裁員,處理業主與承建商之間的裝修糾紛。
 - (3) 於 2021 年曾獲委任為獨任仲裁員,處理承建商與業主之間的裝修 糾紛。
 - (4) 於 2022 年曾獲委任為獨任仲裁員,處理業主與承建商之間的裝修 糾紛。
 - (5) 於 2022 年曾獲委任為獨任仲裁員,處理業主之間與承建商的裝修 糾紛。
 - (6) 於 2023 年獲曾委任為獨任仲裁員,處理放債人與借款人及擔保人 之間的借貸糾紛。

其他相關工作經驗 (爭議解決或其他) 及獲取該經驗的時間段

- 香港特別行政區人事登記審裁處審裁員 2016-2022 年
- 房屋上訴委員會委員(委員會主席)-2017-2023年
- 上訴委員會(床位寓所)委員-2018年至今
- 上訴委員會(旅館業)委員-2018年至今
- 上訴委員會(會社(房產安全))委員-2018年至今
- 行政上訴委員會委員 2018 年至今
- 特許仲裁師學會東亞分會委員會委員 2019 年至今
- 特許仲裁師學會認可教員 2017 年至今